

## MINUTES OF PROCEEDINGS

THURSDAY, MAY 27, 1976  
(26)

[Text]

The Standing Committee on Veterans Affairs met at 9:37 o'clock a.m. this day, the Vice-Chairman, Mr. Gilbert Parent, presiding.

*Members of the Committee present:* Messrs. Allard, Andres (*Lincoln*), Knowles (*Winnipeg-Nord-Centre*), Landers, Loislle (*Saint-Henri*), MacFarlane, Marshall, Masniuk, McKenzie, Parent and Robinson.

*Other Members present:* Messrs. Knowles (*Norfolk-Haldimand*) and Lambert (*Edmonton West*).

*Appearing:* The Honourable Daniel J. MacDonald, Minister of Veterans Affairs.

*Witnesses: From the Canadian Pension Commission:* Mr. A. O. Solomon, Chairman. *From the Bureau of Pensions Advocates:* Mr. D. K. Ward, Chief Pensions Advocate. *From the Department of Veterans Affairs:* Mr. W. B. Brittain, Deputy Minister and Mr. A. D. McCracken, Director General, Veterans' Land Administration.

The Order of Reference dated Wednesday, February 25, 1976, relating to the Main Estimates for the fiscal year ending March 31, 1977, being read as follows:

*Ordered,—That Votes 1, 5, 10, 15, 20, 25, 30, 35, 40, 45, 50 and 55 relating to Veterans Affairs for the fiscal year ending March 31, 1977, be referred to the Standing Committee on Veterans Affairs.*

The Chairman called Vote 1.

The Minister made a statement and with the witnesses answered questions.

At 11:00 o'clock a.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

## PROCÈS-VERBAL

LE JEUDI 27 MAI 1976  
(26)

[Traduction]

Le Comité permanent des affaires des anciens combattants se réunit aujourd'hui à 9 h 37 sous la présidence de M. Gilbert Parent (président).

*Membres du Comité présents:* MM. Allard, Andres (*Lincoln*), Knowles (*Winnipeg-Nord-Centre*), Landers, Loislle (*Saint-Henri*), MacFarlane, Marshall, Masniuk, McKenzie, Parent et Robinson.

*Autres députés présents:* MM. Knowles (*Norfolk-Haldimand*) et Lambert (*Edmonton-Ouest*).

*Comparaît:* L'honorable Daniel J. MacDonald, ministre des Affaires des anciens combattants.

*Témoins: De la Commission canadienne des pensions:* M. A. O. Solomon, président. *Du Bureau des services juridiques des pensions:* M. D. K. Ward, chef avocat-conseil des pensions. *Du ministère des Affaires des anciens combattants:* M. W. B. Brittain, sous-ministre et M. A. D. McCracken, directeur général, Office de l'établissement agricole des anciens combattants.

Lecture est faite de l'ordre de renvoi suivant du 25 février 1976 portant sur le Budget principal de l'année financière se terminant le 31 mars 1977:

*Il est ordonné,—Que les crédits 1, 5, 10, 15, 20, 25, 30, 35, 40, 45, 50 et 55, Affaires des anciens combattants, pour l'année financière se terminant le 31 mars 1977, soient renvoyés au Comité permanent des affaires des anciens combattants.*

Le président met en délibération le crédit 1.

Le ministre fait une déclaration; le ministre et les témoins répondent ensuite aux questions.

A 11 heures, le Comité suspend ses travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.

*Le greffier du Comité*

Richard Rumas

*Clerk of the Committee*